
Vážení občané, do-
volte, abych Vás in-
formoval o tom, co 
nás v následujících 
měsících ve Mšeně 
čeká ze stavební-
ho pohledu, neboť 
probíhající a při-
pravované akce se 
nějakým způsobem 
dotknou téměř kaž-
dého z nás.

Opravy místních 
komunikací – projekt spolufinancovaný 
z fondů EU by měl skončit koncem dubna. 
Do té doby by tedy měly být dokončeny ulice 
Hlovecká, Nádražní, před školou a část Za-
hradní. U zdravotního střediska a před ško-
lou již nyní můžete spatřit nový typ úsporné-
ho LED osvětlení „Stela“, které jsme vybrali 
pro projekty obnovy veřejného osvětlení 
mimo chráněná území (CHKO a MPZ). Je 
levnější než svítidla „Disq“, použitá v cent-
ru, má delší záruku a opět se jedná o kvalitní 
francouzskou technologii a design. Doufám, 
že se budou líbit a dobře sloužit po desítky 
let.

V měsíci dubnu by se také měla konečně 

rozjet II. etapa obnovy ulice Na Skaličkách 
výstavbou opěrných zdí, schodiště a dodláž-
děním komunikace. Tato rekonstrukce je vel-
mi náročná od samého počátku, tak věřme, 
že u spodní části ulice nám bude štěstí více 
přát než nahoře. Jiné větší opravy místních 
komunikací letos neplánujeme, jen běžnou 
údržbu.

Je však možné, že zoufalý stav kabelů ve-
řejného osvětlení v některých ulicích, kde 
jsou pod vozovkou, nás ještě k nějaké akci 
donutí.

Rekonstrukce čp. 31 na zdravotní stře-
disko – tato akce zatím nemá jasný konec. 
Po dlouhé přípravě a získání dotace na za-
teplení obálky budovy (opět projekt snížení 
energetické náročnosti budovy, podpořený 
OPŽP) a po čtyřech kolech výběrových ří-
zení na dodavatele stavby (to je zatím náš 
rekord) byly smlouvy o dílo podepsány. 
Avšak v tento moment nás velmi nečekaně 
překvapil soukromý investor, který měl re-
konstruovat interiér budovy, neboť zřejmě 
od záměru ustoupí. Nyní zastupitelstvo musí 
rozhodnout, zda hledat nového investora, či 
zda nalézt prostředky i na rekonstrukci inte-
riéru (pravděpodobně úvěr) ve vlastní režii 
města, nebo nalézt jiné řešení. Intenzivně to 

nyní řešíme. Věc komplikuje také nutnost 
nalezení budoucího lékárníka (-ci), který by 
v opravené budově vedl lékárnu. 

Boleslavská ulice - výstavba dešťové ka-
nalizace postupuje Hloveckou ulicí a blíží 
se ke křižovatce. Od 1. dubna bude stavba 
kanalizace (a poté vozovky) pokračovat ven 
z města směrem na Boleslav a to bude začá-
tek první uzávěry. Uzavřena bude plně část 
od křižovatky Nádražní-Boleslavská-Hlo-
vecká směrem ven z města až na konec úse-
ku, tedy k pekárně. 

V rámci této uzávěry a výstavby krajské 
dešťové kanalizace pro odvodnění průtahu 
město současně položí splaškovou kanalizaci 
v Boleslavské až k výkupu šrotu. 

Křižovatka sama bude těžkým oříškem 
– křížení mnoha sítí (vodovody, 3 kanaliza-
ce atd.) a není zatím jasné, zda se provede 
co nejrychleji na úvod, nebo na závěr akce. 
To se vyjasní v nejbližších dnech. Autobu-
sy ČSAD ve směru MB budou jezdit přes 
Stránku a končit na náměstí (po celou dobu 
stavby), nebudou tedy obsluhovat zastávku 
u školy. Malé autobusy budou ke škole zatím 
jezdit, pokusíme se jejich provoz zde udržet 
co nejdéle. V jakých termínech budou další 
uzávěry, není zatím jasné, situace se mění 
každým dnem. Podrobný plán celé stavby 
(i dalších) by se veřejnost měla dozvědět na 
akci Kulatý stůl, který se bude konat 16. 4. 
na radnici od 17 hodin. Po dobu uzavírek 
bude odkloněna tranzitní doprava přes Lobeč 
a Vrátno.

Mělnická ulice – projekční práce na ob-
nově této části průtahu silnice II. třídy kraj 
sice pozastavil, ale věříme, že se opět roze-
běhnou. Mezitím se podařilo ve spolupráci 
s Vodárnami Kladno Mělník připravit projekt 
obnovy vodovodních řadů a přípojek i jeho 
financování ze strany společnosti. Stavba za-
čne také na jaře. Aby se předešlo tomu, co se 
stalo v Boleslavské, tedy nepříjemnostem ve 
sjízdnosti rýhy po vodovodu z důvodu zpož-
dění krajského projektu, bude v tomto přípa-
dě rýha překryta asfaltem. V úseku Mělnic-
ké předpokládáme při stavbě jednosměrný 
provoz, pravděpodobně ve směru z města na 
Mělník a zpáteční směr Stráneckou a Jatec-
kou. Podrobnosti se nyní ladí a snad je už 
budeme moci sdělit u Kulatého stolu.

Další jistou stavbou, která se rozjede 
a kterou jsme nečekali, bude rekonstrukce 
sítí NN fy ČEZ ve Vojtěchově. Počátek se 
dá očekávat v květnu a s tím také dopravní 
omezení (zřejmě jeden pruh). Musíme nyní 
rychle oprášit projekt města na rekonstrukci 
osvětlení tamtéž, neboť zmizí sloupy ČEZu, 
na kterých máme nyní lampy. Je to také kom-
plikace z pohledu financování, neboť akce ze 
strany ČEZ nebyla avizována a nemáme na 
ni v rozpočtu připravené zdroje. Budeme si 
s tím však muset poradit.

Prvního dubna by také měla začít realiza-
ce obnovy cesty do Kačiny výsadbou stro-
mů a výsevem travních směsí, což je projekt 
podpořený z OPŽP.

Letošní rok jak vidno nebude lehký, jak 
z pohledu dopravních omezení a nepříjem-
ností způsobených stavbami, tak z pohledu 
financování. Doufejme, že se již další pře-
kvapení neobjeví.

Pěkné jaro všem přeje
Martin Mach, starosta města

www.mseno.eu

mšenské
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1. Rada města (dále RM) schvaluje 
záměr směny části p. p. č. 1739/32 
v k. ú. Mšeno za část p. p. č. 1643 
v k. ú. Mšeno. Hlasování: 5 pro, 0 

proti, 0 zdržel se – schváleno jednomyslně.
2. RM schvaluje záměr směny části p. p. č. 
3441/6 v k. ú. Mšeno za část p. p. č. 509/7 v k. 
ú. Mšeno. Hlasování: 5 – 0 – 0, schváleno jed-
nomyslně. 

3. RM schvaluje záměr směny části p. p. č. 
1360/2 a části p. p. č. 1437 v k. ú. Olešno za 
část st. p. č. 69 a za část p. p. č. 1342/4 v k. ú. 
Olešno. Hlasování: 5 – 0 – 0, schváleno jed-
nomyslně.

4. RM doporučuje zastupitelstvu města 
schválit koupi pozemků v k. ú. Mšeno a v k. 
ú. Olešno, které jsou ve vlastnictví LČR podle 
předložené nabídky LČR. Hlasování: 5 – 0 – 
0, schváleno jednomyslně.

5. RM schvaluje výpověď podnájemní smlou-
vy mezi městem Mšenem a ČSAD Střední Če-
chy, a. s. se sídlem U Přístavu 811, Brandýs n. 
L. – Stará Boleslav dohodou z důvodu změny 
vlastníka bývalého areálu ZZN Polabí, a.s., 
a to na p. p. č. 509/7 v k. ú. Mšeno k datu 28. 
2. 2014. Účelem podnájemní smlouvy bylo 
parkování 2 autobusů. Hlasování: 5 – 0 – 0, 
schváleno jednomyslně.

6. RM schvaluje nájemní smlouvu mezi měs-
tem Mšenem a Janou Macákovou na pronájem 
bytu v čp. 299 v Tyršově ul. (stará škola) na 
dobu určitou od 1. 3. 2014 do 28. 2. 2015 za 
podmínek předchozí nájemní smlouvy včetně 
inflační doložky. Hlasování: 5 – 0 – 0, schvá-
leno jednomyslně.

7. RM schvaluje dodatek k nájemní smlouvě 
mezi městem Mšenem a Ekonomickým a účet-
ním sdružením Ing. Pavlík Rudolf, který se 
týká snížení výměry pronajatých prostor v 2. 
patře na radnici ve Mšeně o 26,10 m2 a s tím 
i související snížení ceny nájemného. Hlaso-
vání: 5 – 0 – 0, schváleno jednomyslně.

8. RM schvaluje 1. rozpočtovou úpravu roz-
počtu města Mšena na r. 2014. Hlasování: 5 
– 0 – 0, schváleno jednomyslně.

9. RM bere na vědomí Zprávy o daňové kon-
trole provedené v r. 2013 Finančním úřadem 
pro SK, územním pracovištěm Mělník:

a) Dohoda o vytvoření pracovních příležitos-
tí v rámci VPP a poskytnutí příspěvku MPSV 
ČR na r. 2011.

b) Rozhodnutí MK ČR o poskytnutí dota-
ce ze SR z Programu regenerace MPZ na r. 
2009.

c) dtto na r. 2011.
Závěr všech tří kontrol: nebylo zjištěno po-

rušení rozpočtové kázně a u kontroly mezd 
nebyly zjištěny skutečnosti, které by měly za 
následek doměření daně. Hlasování: 5 – 0 – 0, 
schváleno jednomyslně.

10. RM schvaluje změnu Zásad města Mšena 
pro udělování podpory zájmovým sdružením, 
spolkům a dalším organizacím zabývajícím se 
dobrovolnou činností občanů v bodě C -  Pří-
spěvek na registrovaného člena do 18 let takto: 
částka 200 Kč se mění na 300 Kč. Hlasování: 
5 – 0 – 0, schváleno jednomyslně.

11. RM vyhlašuje grantové řízení na rok 
2014 z rozpočtu města Mšena na podporu zá-
jmovým sdružením, spolkům a dalším orga-
nizacím zabývajícím se dobrovolnou činnos-

tí občanů. Žádosti budou doručeny do 31. 3. 
2014 na MěÚ Mšeno (prostřednictvím pošty 
– rozhoduje razítko podání, osobně, elektro-
nicky e-mailem opatřeným ověřeným elek-
tronickým podpisem, prostřednictvím datové 
schránky apod.). Hlasování: 5 – 0 – 0, schvá-
leno jednomyslně.

1. RM schvaluje finanční pří-
spěvek ve výši 2 000 Kč na zájezd 
pro děti, který pořádá OS Volný 
čas na venkově, paní Alena Vašíč-
ková, do divadla Minor do Prahy, 

uskuteční se dne 29. 3. 2014. Hlasování: 4 – 0 
– 0, schváleno jednomyslně.

2. RM schvaluje zvýšení pachtovného ve 
smlouvě uzavřené mezi městem Mšenem 
a Ing. Josefem Hložkem, Husovo nám. 1, 
Chotětov, z dosavadního 1 % na 2,2 % ceny 
zemědělské půdy z pozemků p. p. č. 3371/díl 
1, 1078/2 a 3370 o celkové výměře 0,3746 ha 
v k. ú. Mšeno a z pozemku p. p. č. 427 o vý-
měře 0,0600 ha v k. ú. Sedlec u Mšena. Pach-
tovné bude činit 1 241 Kč ročně. Hlasování: 
4 – 0 – 0, schváleno jednomyslně.

3. RM schvaluje předložené plnění rozpoč-
tu Základní školy Mšeno, příspěvkové orga-
nizace se sídlem Boleslavská 360, Mšeno ke 
dni 31. 12. 2013, rozvahu, výkaz zisků a ztrát, 
přílohu. RM schvaluje kladný hospodářský 
výsledek za rok 2013 z hlavní činnosti ve výši 
189 921,24 Kč a z hospodářské činnosti ve 
výši 32 062 Kč, zároveň RM schvaluje odpi-
sový plán dlouhodobého hmotného investiční-
ho majetku na r. 2014. Hlasování: 4 – 0 – 0, 
schváleno jednomyslně.

4. RM projednala a schvaluje provedenou 
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inventarizaci a předložené inventurní soupisy 
majetku ZŠ Mšeno, příspěvkové organizace se 
sídlem Boleslavská 360, Mšeno za r. 2013. RM 
schvaluje předložený návrh na vyřazení majet-
ku. Přebytečný majetek ZŠ nabídne v souladu 
s čl. VIII. Způsob hospodaření s majetkem 
odst. 2, písm. n) Zřizovací listiny k dalšímu 
využití, případně následně k prodeji, či k vrá-
cení zřizovateli.

5. RM schvaluje plnění závazných ukazate-
lů ředitelky ZŠ Mšeno, příspěvkové organiza-
ce za r. 2013. Hlasování: 4 – 0 – 0, schváleno 
jednomyslně.

6. RM projednala a schvaluje provedenou 
inventarizaci a předložené inventurní soupisy 
majetku ZUŠ Mšeno, příspěvkové organizace 
se sídlem Nádražní 326, Mšeno za r. 2013. 
RM schvaluje předložený návrh na vyřazení 
majetku. Hlasování: 4 – 0 – 0, schváleno jed-
nomyslně.

7. RM schvaluje předložené plnění závaz-
ných ukazatelů ředitelky MŠ Mšeno, příspěv-
kové organizace za rok 2013. Hlasování: 4 – 0 
– 0, schváleno jednomyslně.

8. RM bere na vědomí výroční zprávy o po-
skytování informací podle zákona č. 106/1999 
Sb., o svobodném přístupu k informacím za r. 
2013 vydané DSM Mšeno, ZŠ Mšeno a MŠ 
Mšeno. Hlasování: 4 – 0 – 0, schváleno jed-
nomyslně.

9. RM schvaluje Dodatek č. 1 ke smlouvě 
o dílo uzavřené mezi městem Mšenem a fir-
mou ZEPRIS s. r. o., Mezi Vodami 639/27, 
Praha 4 na stavební práce „Mšeno – ul. Ná-
dražní – splašková kanalizace – posun termínu 
do 31. 5. 2014. Hlasování: 4 – 0 – 0, schvále-
no jednomyslně.

Usnesení ze schůzí Rady města Mšena
77
19. 2.

78
22. 2.

Prodej slepiček
Drůbež Červený Hrádek, firma Dráb, oznamuje svým zákazníkům, 

že opět prodává slepičky snáškových plemen Lohmann hnědý, 
Tetra hnědá a Dominant – žíhaný, černý, modrý, žlutý, 

kropenatý a bílý. 
Stáří: 15 – 20 týdnů. 

Cena: 149 -185 Kč/ ks podle stáří. Neprodáváme malé kuřice, 
ale téměř dospělé slepičky pouze z našeho chovu!

Prodej se uskuteční  

v sobotu 12. dubna 2014 
Mšeno u kostela ve 13.45 h

Při prodeji slepiček výkup králičích kožek – cena 20 – 30,- Kč/ks
Případné bližší informace: 

po-pá 9 – 16 h, tel. 601 576 270, 
606 550 204, 728 605 840  



     Město Mšeno
     nám. Míru 1, 277 35Mšeno

telefon: 315 693 121, 123  fax: 315 693 006
e-mail: mu@mestomseno.cz

www.mestomseno.cz

POZVÁNKA
Komise pro Místní agendu 21 a NSZM si Vás dovoluje pozvat  

na  veřejné setkání
na téma

Rekonstrukce komunikací
Místo konání: zasedací sál na MěÚ Mšeno

Doba konání: 16. dubna 2014 od 17 hodin

Program:

Rekonstrukce komunikací  (Boleslavská, Mělnická, místní komunikace)

Těšíme se na setkání s Vámi!
Komise MA 21 a NSZM
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Mšeno se stává krásným 
městem, říká Petr Konvalinka

Ke Mšenu a jeho okolí 
má rektor ČVUT Petr 
Konvalinka už léta blíz-
ký vztah. V nedaleké 
Stránce  si totiž s man-
želkou před dvaadva-
ceti lety koupili starý 
domeček.
„Mšeno se obrovsky 
povzneslo, stává se 
krásným městem, které 

vyhledávají turisté,“ říká rektor Českého vyso-
kého učení technického v Praze (ČVUT) Petr 
Konvalinka, který je už sedm let členem pra-

covní skupiny pro regeneraci Městské památ-
kové zóny Mšeno (MPZ). A členství ve skupi-
ně se nevzdá, přestože bude mít jako nový šéf 
univerzity nepochybně spoustu práce.

Vztah ke Mšensku
Ke Mšenu a jeho okolí má už dlouhá léta blíz-
ký vztah. Ve tři kilometry vzdálené Stránce si 
totiž s manželkou před dvaadvaceti lety kou-
pili starý domeček. A společnými silami ho 
opravili. „Kompletně jsme dům zrekonstruo-
vali s přihlédnutí k tomu, jak byl stavěn. Prostě 
bez jakýchkoli moderních úprav. Bez Stránky 
už neumíme žít, zamilovali jsme si to tam,“ 

Příspěvek od města v prvních letech zís-
kají především majitelé architektonic-
kých budov a památkově chráněných 
objektů. Majitelé domů ve Mšeně, které 
patří do městské památkové zóny, bu-
dou mít zřejmě brzy šanci získat peníze 
na jejich opravy. Město chce totiž zřídit 
fond regenerace, z něhož by na opravy 
hodnotných budov přispívalo.

Potvrdil to mšenský starosta Martin 
Mach. „Pracujeme na tom už více než rok. 
Loni návrh neprošel, takže jsme ho nyní 
vylepšili na základě nového programu re-
generace Městské památkové zóny Mše-
no,“ konstatoval starosta a dodal, že návrh 
fondu nedávno projednávala i pracovní 
skupina, která se zabývá regenerací zóny. 
Mšeno by podle předběžného návrhu do 
fondu určeného na zlepšení vzhledu měs-
ta mělo dávat ročně půl milionu korun. 
„Ročně bychom mohli podpořit opravu 
zhruba pěti objektů,“ potvrdil starosta. 

líčí Petr Konvalinka, který na Stavební fakultě 
ČVUT vede Experimentální centrum.
Během let Konvalinkovi získali ve Stránce 
a ve Mšeně spoustu známých. A právě díky 
pozdějšímu přátelství se mšenským starostou 
se manželé zapojili do skupiny, která se zabývá 
městkou památkovou zónou.

„Budovy ve Mšeně mají hodnotu. Lidé sice 
o lecjakém domě mohou říci, že není žádnou 
památkou, ale za nějakých dvacet let už se pa-
mátkou stát může,“ zmiňuje se o mšenských 
stavbách a zároveň chválí nedávnou revitali-
zaci historického centra města. „Z rekonstruk-
ce náměstí mám opravdu velkou radost. Celá 
akce se včetně přípravy projektů uskutečnila 
na vysoké úrovni. Vzpomínám si, že když 
jsme s manželkou ve Mšeně v devadesátých 
letech vídávali pozůstatky komunismu, bylo 
nám z toho smutno. Stále jsme si ale říkali, že 
to ještě nedopadlo až tak špatně jako v jiných 
městech, kde na náměstí za totality postavi-

Mšeno chce přispívat na opravy významných domů ve městě

Z FONDU REGENERACE
Naději na dotaci z městského fondu ale 
budou mít zpočátku pouze majitelé někte-
rých nemovitostí v památkové zóně, která 
zabírá až dvě třetiny rozlohy města.

„V prvních letech bychom měli při-
spívat jen na objekty, které jsou v pro-
gramu regenerace hodnoceny jako ar-
chitektonicky nejhodnotnější,“ vysvětlil 
Martin Mach s tím, že v okolních vesni-
cích, které pod město spadají, bude mož-
né žádat na opravy památkově chráně-
ných objektů. Celkem by podle návrhu 
mohlo jít zatím o osmdesát až sto domů. 
Pokud se zastupitelé na návrhu podmínek 
dotačního fondu na svém březnovém zase-
dání shodnou, vlastníci by mohli už v příš-
tím roce například získat v případě výměny 
oken nebo dveří dotaci tisíc korun na metr 
čtvereční. V ostatních případech by výše 
příspěvku neměla překročit padesát pro-
cent celkových nákladů.

Jiří Říha
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li panelák nebo nějaký ohyzdný obchodní 
dům,“ popisuje odborník na stavební kon-
strukce, který je ve funkci rektora od začátku 
letošního února.
Za dobu, co je Petr Konvalinka členem mšen-
ské komise, se podařilo vytvořit katalog, 
v němž jsou popsány domy v oblasti chráněné 
památkovou péčí. A ten město právě aktuálně 
dokončuje.
„Je to vynikající počin. Každý majitel nemovi-
tosti v katalogu zjistí, k jakým stavebním pra-
cím bude v rámci rekonstrukce možné v pří-
padě jednotlivých domů přistoupit a za jakých 
podmínek,“ popisuje a dodává, že památková 
zóna je ve Mšeně vedena ještě velmi citlivě. 
„Snaží se vyhovět občanům a alespoň trochu 
chránit město, aby se v něm neobjevovaly na-
příklad fasády všemožných barev. V Praze je 
památková péče úplně na jiné úrovni, dbá se 
tam mnohem více na detaily,“ vysvětluje šéf 
pražské líhně odborníků.

Dotace na opravy
Potěšil jej také návrh zřízení dotačního progra-
mu, který na poslední schůzce pracovní komi-
se pro regeneraci památkové zóny představil 
starosta města Martin Mach. „Město by mohlo 
v budoucnu podle návrhu poskytovat dotace 
a možná i půjčky na opravy domů v regenero-
vané oblasti, což je velice důležitá věc. Lidé se 
totiž snaží k rekonstrukcím ve většině případů 
přistupovat ekonomicky, což je pochopitelné, 
ale ne vždy to budovám prospěje,“ zmiňuje 
vítanou novinku Petr Konvalinka s tím, že by 
dotace mohla kompenzovat zvýšené náklady 
při použití vhodnějších postupů a materiálů při 
rekonstrukcích.

Petr Konvalinka se rád vrací na mšenské 
koupaliště, které bylo vybudované ve stylu art 
deco na začátku třicátých let minulého století. 
Dokonce se podílel i na rekonstrukci lázeň-
ské budovy, ke které před několika lety došlo. 
„Navrhoval jsem některé dřevěné prvky. Spo-
lupracoval jsem s truhláři, aby měli představu, 
jak by mohly některé části konstrukce staticky 
působit.“

Akademičtí pracovníci by ve Mšeně mohli 
provádět například stavebně historické nebo 
architektonické průzkumy. Majitelům starých 
domů ve Mšeně, které vyžadují rekonstrukci, 
budou zřejmě brzy doporučovat vhodné sta-
vební postupy odborníci  z univerzity. Sví-
tá totiž naděje, že by mohlo už na jaře dojít 
k podepsání smlouvy o spolupráci mezi měs-
tem a Českým vysokým učením technickým 
v Praze (ČVUT). Potvrdil to mšenský starosta 
Martin Mach s tím, že možnost uzavření rám-
cové smlouvy městu nabídl sám nový rektor 
univerzity Petr Konvalinka, který je už léta 
členem pracovní komise pro regeneraci Měst-
ské památkové zóny Mšeno.

„Velice si této nabídky vážíme. V rámci 
smlouvy by bylo možné například poradenství 
v různých specializacích od různých fakult,“ 
konstatoval starosta, který nepochybuje o tom, 
že by kvalita odborných posudků a expertíz 
z pražské techniky byla zaručena.

Akademičtí pracovníci by podle rektora ČVUT 
Petra Konvalinky mohli například provádět sta-
vebně historické nebo architektonické průzkumy 
objektů, které by čekala zásadní oprava.

Stopy v okolí
Stopy současného rektora ČVUT jsou i v ne-
dalekém Kadlíně. Společně s manželkou, která 
je také stavařka, tam projektovali známou roz-
hlednu Hradišť. „Počítal jsem statiku a man-
želka to zkreslila. Nejprve jsme ji se stavite-
lem postavili jako model v měřítku 1:25, na 
němž jsme zkoušeli technologii výstavby. Jde 
o vysokou stavbu, která je celá ze dřeva, takže 
bylo velmi náročné její konstrukci navrhnout 
tak, aby se lidé na vyhlídkové plošině cítili pří-
jemně, i když fouká silný vítr,“ připomíná Petr 
Konvalinka, pro něhož prý byly a stále jsou dů-
ležitější dobré vztahy s lidmi než peníze. Jeho 
podíl na stavbách a projektech v okolí tak byl 
většinou na základě dobrovolnosti.
Ve Stránce, kam často s rodinou jezdí, také 
například před časem pomáhal s projektem na 
sanaci pískovcových skal ve Stráneckém dole, 
jejichž části se uvolňují a rozpadají. „V této 
oblasti je to velice častý jev. Dříve totiž lidé 

zřejmě stromy na vrcholu skalních masivů od-
straňovali, kořeny se proto nemohly dostat hlu-
boko do jejich struktur. Dnes na skalách rostou 
například mohutné akáty, jejichž silné kořeny 
skály narušují. Je to časovaná bomba,“ líčí rek-
tor technické univerzity.

Jiří Říha

Prof. Ing. Petr Konvalinka, CSc je materi-
álový inženýr a vysokoškolský pedagog. Od 
letošního února je rektorem ČVUT v Pra-
ze, kde vede také Experimentální centrum 
na stavební fakultě. Žije v Praze, odkud 
často jezdí do Stránky na Mělnicku, kde si 
před lety s manželkou koupili chalupu. Má 
dva dospělé syny ve věku 16 a 26 let. Má 
rád dobrou hudbu, hraje na housle a rád 
ve volných chvílích pracuje se dřevem. Je 
členem pracovní skupiny pro regeneraci 
Městské památkové zóny Mšeno.
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Odborníci z pražské univerzity poradí s opravami ve Mšeně

AKADEMICI PRO MŠENO
„Často se stává, že lidé  v dobré víře domu 

spíše uškodí, než pomohou. Když se například 
vlhké kamenné zdivo oblepí polystyrenem, je 
to doslova časovaná bomba,“ přiblížil rektor 
a dodal, že právě odborná doporučení by tako-
vým situacím měla zabránit.

Univerzita by podle Petra Konvalinky moh-
la poskytovat poradenský servis,  v rámci ně-
hož by odborníci mohli vypracovat podklady 
pro rekonstrukci. Stavebníci by se tak mohli 
rozhodnout, jakému postupu a technologii dají 
přednost. „Na posledním jednání skupiny pro 
regeneraci MPZ Mšeno jsme se bavili také 
o tom, že by sami studenti mohli vytipovat 
objekty, které by bylo vhodné rekonstruovat, 
aby bylo Mšeno krásnější,“ připomněl rektor 
pražské techniky. ČVUT přitom není jedinou 
univerzitou, s níž chce město navázat spolu-
práci. 

„V letním semestru budou Mšenem pro-
cházet studenti liberecké fakulty architektury 
a hledat největší problémy z pohledu urbanis-
mu. Z jejich závěrů a návrhů řešení by měla 
vzniknout studie a posléze i výstava prací na 
radnici,“ poznamenal starosta Martin Mach.

Jiří Říha



Velký Borek – Borecký půlmaraton má za se-
bou oficiální první ročník. Zúčastnily se ho té-
měř tři stovky vytrvalců.

Chtěl si vyzkoušet formu před tím, než v jar-
ních měsících vyběhne na klasický maraton. 
Proto se Josef Veber, člen Lyžařského klubu 
Tatran Chodov u Domažlic, přihlásil – společ-
ně s dalšími 273 běžci a běžkyněmi z nejrůz-
nějších koutů země – na nedělní oficiální první 
ročník Boreckého půlmaratonu.

Jako jediný ovšem v cíli na fotbalovém hřišti 
ve Velkém Borku nenašel přemožitele a stal se 
výsledným časem 1:17:38 hodin absolutním 
vítězem. „Celou dobu se mi běželo dobře, byl 

jsem v pohodě. Trať je nádherná, škoda, že cel-
kový dojem trošičku kazil vítr. Ale to je věc, 
kterou nikdo neovlivní,“ dělil se pak o své ve-
směs jen pozitivní dojmy.

Mezi ženami byla nejrychlejší Dana Jiřičná 
z Prahy (1:39:49). Právě ani hodně nepříjemné 
povětrnostní podmínky neodradily početné pole 
závodníků, rozdělené do třinácti věkových kate-
gorií, aby vyrazilo z mšenského náměstí na trať 
vedenou převážně po přírodních cestách napříč 
malebným Kokořínskem. V pravé poledne, 
které hlavní organizátor ultramaratonec Martin 
Hunčovský určil jako hodinu startu, k tomu dal 
pokyn výstřel starosty Mšena Martina Macha.

Z loňského „hecu“ je nejmasovější atletická akce na okrese

BORECKÝ PŮLMARATON

V loňském nultém ročníku se přitom na star-
tu – tehdy ještě spíše oddílového závodu ve-
doucího opačným směrem z Borku do Mšena 
– „tísnila“ jen pětadvacítka těch nejstatečněj-
ších. Letošní účast tak z Boreckého půlmara-
tonu rázem vytvořila nejmasovější atletickou 
akci pořádanou v mělnickém okrese.

Překvapení a zároveň potěšení nad hojnou 
účastí neskrýval předseda pořádající SK Slavia 
Velký Borek: „Přípravě jsme obětovali množ-
ství hodin, Martin Hunčovský tu dokonce dvě 
noci spal. Chci poděkovat všem, kteří se podí-
leli na zdárném průběhu celé akce. Řada obča-
nů Velkého Borku sama nabídla svou pomoc,“ 
uvedl Jiří Vavřina.

A pořadatelé si skutečně dali záležet. I když 
i tentokrát se našli tací, kteří doplatili na malé 
soustředění a zabloudili, a patřil k nim mimo jiné 
i syn Martina Hunčovského, tak se snažili trasu 
co nejlépe označit. Po celé její délce pak nachys-
tali tři občerstvovací stanice. Na té ve Lhotce na 
necelém třináctém kilometru už měl nezanedba-
telný náskok pozdější vítěz podniku Veber.

Následné stoupání na Čepičku dalo účastní-
kům hodně zabrat, o to příjemnější byl závě-
rečný „sešup“ s doběhem na hřišti Slavie Vel-
ký Borek. V cíli na všechny běžce čekala nejen 

pamětní medaile a diplomy, ale také výborný 
guláš a teplý čas, pro ženy byly navíc připra-
veny rudé růže. Potěšily například i Lucii Ši-
mánkovou: „Nepříjemně foukal silný nárazový 
protivítr. Značení tratě bylo velmi dobré, ne-
dalo se zabloudit, ocenila jsem členitý terén, 
který donutil běžce, aby si vyzkoušeli své ma-
ximální možnosti. Celkově se mi závod moc 
líbil – nadstandardně zásobené občerstvovač-
ky, krásné pamětní medaile a diplomy… Určitě 
poběžím příští rok znovu,“ hodnotila.
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Mezi účastníky samozřejmě nemohli ani 
letos chybět fotbalisté Velkého Borku, pro 
které byl běh zátěžovým testem před jarními 
boji v okresním přeboru. Nejvíce spokojený 
se svým výkonem mohl být jejich kapitán Mi-
chal Kubišta, který podobný závod dosud ni-
kdy neběžel. „Myslím, že Martin Hunčovský 
zorganizoval akci úplně perfektně. Moc se mi 
líbila i vybraná trasa, která vedla spíše příro-
dou. Účast mi určitě přinesla vylepšení fyzické 
kondice a úplně novou zkušenost.“

Šéf boreckého klubu pak vyjádřil přesvědče-
ní, že letošní ročník bude dobrým odrazovým 
můstkem pro další. „Loňský ročník vznikl 
spíše z hecu. Letos to už díky Martinovi bylo 
o něčem jiném. Zařazení našeho běhu na vy-
trvalecký web pomohl k velké účasti. Zbývá 
vychytat některé organizační věci a až na po-
časí můžeme konstatovat, že se letošní ročník 
vydařil.“

Za zmínku stojí účast borců ze Mšena a oko-
lí. Sedlecký Josef Vyhlas obsadil v konečném 
účtování 17. místo, mšenský Martin Kauler do-
běhl na 24. pozici.

Karel Horňák

Pohledem účastníka
Na webu SK Slavia Velký Borek jsme také ob-
jevili článek od přímého účastníka závodu Jo-
sefa Rendla, který obsadil v konečném pořadí 
6. příčku:

Po dvou víkendových desítkách ve Kbelích 
a Pečkách, kde se trhaly účastnické rekordy, 
se Praze na dostřel konal Borecký půlmaraton. 
Krásná kokořínská lokace věštila, že nepůjde 
o jen tak ledajaký. Martin „ultráč“ Hunčovský 
a jeho organizátorský tým se musel po loňské 
premiéře, kde závodilo zhruba třicet běžců, 
letos připravit na skoro desetinásobek. Nutno 
říct, že to zvládli znamenitě. Jenom mít ještě 
tam nahoře páky na ovlivňování počasí. Po 
dvou slunečných týdnech s přídechem přícho-
du jara se prudce ochladilo a kromě šedivých 
mraků s deštěm přihlásil i silný vítr.

„Bydlím kousek odsud a trasu kokořínským 
údolím mám naběhanou dobře. Žádné velké 
kopce nečekám, spíš jsem zvědav na povrch 
trati. Studoval jsem startovku a za favority 
považuji Jirku Čivrného, Petra Havelku a Mi-
chala Kováře,“ říkal papírový favorit Josef 
Veber, mladovožický policista, trénující na 
ultramaratonské distance a na dnešní půlčák si 
„jen“ přijel otestovat svou rychlost. Jeho osob-
ní rekord se pohybuje kolem 82 minut. Kro-
mě Čivrného, který nakonec nedorazil, a výše 
zmíněných borců se na podiové umístění moh-
lo počítat ještě s Tondou Rektorem a několika 
dalšími borci.

Jedním ze sponzorů závodu byla ČSAD, 
která vypravila tři autobusy, které převážely 
početné startovní pole z místa prezentace a cíle 
ve Velkém Borku na náměstí v Mšeně, kde byl 
start. Zatímco běžci a běžkyně přemýšleli, jak 
se popasují s nástrahami trati, řidič autobusu 
musel vyřešit objezd dvou velkých míchaček, 
které uprostřed polí zatarasily silnici.

Cestou se začalo zatahovat a obavy kolem 
počasí naplňovaly i pohled na meteo předpo-
věď v mobilech závodníků. Deset minut před 
polednem startovního výstřelu už celkem vy-
datně pršelo. Starosta Mšena pak vypustil tři 
stovky závodníků na 21 kilometrů dlouhou 
trať.

Hned v úvodu se na mírném stoupání po 
silnici vytvořila zhruba desetičlenná skupinka, 

kterou táhli Rektor s Veberem. Bohužel pro ně 
se na druhém kilometru špatně zorientovali 
a dvousetmetrové zakufrování stálo favority 
nemálo sil dostat se zpátky na čelní pozice.

„Paradoxně mi to spíš pomohlo. Trochu 
jsem se naštval a v seběhu do údolí jsem hod-
ně zabral. Dole už jsem byl první,“ sděloval 
dojmy kolem této situace Pepa Veber. Koryto, 
které déšť proměnil v bahniště a kluziště, bylo 
první překážkou zvlášť pro ty, kteří zvolili 
lehkou silniční obuv. „Na loňském říčanském 
krosu Miloše Smrčky jsem si zvrtnul kotník 
a dneska se mi to připomnělo. Celkem jsem 
se bál, že dopadnu podobně,“ říkal Michal Ša-
tra, který se z hokejisty vypracoval na velmi 
kvalitního běžce. Rovné silniční úseky, krát-
ké výběhy a seběhy v lese, úzká pěšina kolem 
pískovcových skal, luční stezka nebo dřevěné 
lávky přes potoky, cesta podél zčeřené hladiny 
jezera – tak vypadala trasa závodu.

„Moc často se při běžeckých závodech ne-
kochám, ale tady mi to opravdu nedalo a pár-
krát jsem se rozhlédl po tom krásném okolí,“ 
sděloval své nadšení Štěpán Kroupa, triatlo-
nista s pražského Hisportteamu.

A výsledek závodu? Josef Veber si od čtvr-
tého kilometru, kde se vrátil na čelo, nastolil 
takové tempo, které ostatní nemohli akcepto-
vat a až do cíle si své vedení pohlídal. „Kilo-
metr před cílem jsem viděl dva své soupeře, 
trochu jsem přidal, ale věděl jsem, že už je to 
moje,“ hodnotil v cíli.

Na zbylých medailových pozicích se usadili 
častí rivalové Rektor a Kovář. „Šli jsme bok 
po boku až do posledního stoupání, kde mi 
Michal cuknul. Nejvíc mi dalo zabrat poled-
ních pár kiláků po louce, kde to hrozně fičelo,“ 
říkal bronzový muž Tonda Rektor. Na všech-
ny, kdo zvládli dnešní těžkou běžeckou výzvu 
a nástrahy vrtochů počasí, čekala v cíli teplá 
sprcha, miska výborného guláše, pamětní me-
daile a bohatá tombola.

Další svátek běhů mimo dráhu je dnes již 
minulostí. A podle reakcí mnohých účastníků 
a mého názoru, se organizátoři musí přichystat 
příští rok na ještě větší nápor běžců a běžkyň.

Josef Rendl
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Smíšený pěvecký sbor Intermezzo opět na scéně

TENTOKRÁT S HOSTEM
chrámovým pěveckým sborem z Lysé nad Labem
Je sobota 15. března 2014, u nás ve Mšeně se koná opět jedna z velkých kulturních akcí. Smí-
šený pěvecký sbor Intermezzo navázal spolupráci s Chrámovým sborem z Lysé nad Labem pod 
vedením sbormistra Petra Bajera. Nezůstalo jen u slov. Po krátkém čase se členové tohoto sboru 
stávají našimi hosty.

Evangelickým kostelem se nesou překrásné melodie nejprve domácích zpěváků a ve druhé 
části i hostů. V tak příjemné atmosféře čas rychle ubíhá a blíží se závěr. A to je moment, kdy oba 
smíšené sbory vytvářejí jedno veliké hudební těleso. S prvními tóny nás opět uchvátí síla a krása 
hlasu. Všichni přítomní oceňují společné vystoupení zaslouženým potleskem.

Upřímné poděkování patří sbormistru Karlu Horňákovi, který pevnou rukou sbor a s pečlivostí 
vybírá repertoár. Samozřejmě ze srdce děkuji i všem ostatním.

Závěrem chci podotknout, že vystupující to nedělají jen pro své potěšení, ale i pro ostatní. Na-
stavují soboty, a když je zapotřebí, i neděle. Nenárokují si odměny... Jedinou odměnou  jim je náš 
potlesk, slova uznání a početná návštěvnost. Hodně dalších úspěchů přeje

Zdeňka Kaulerová
foto Otto Vokál



Robert Galbraith: 
Volání Kukačky 
Anotace: Hlavní roli ve 
skvěle napsané detektivce 
Volání Kukačky hraje váleč-
ný veterán Cormoran Strike. 
Odsloužil si misi v Afghá-
nistánu a to na něm zane-
chalo stopy na těle i na duši. 
Přišel o nohu, o iluze a po-
malu a jistě i o svou stálou 
partnerku. Taky to vypadá, 
že teď bude nějakou dobu 
bydlet v kanceláři. Strike se 
cítí sám, a tak se ponoří do 
práce a rozhodne se na plný 
plyn věnovat praxi soukro-
mého detektiva. A pak najed-
nou jeho kanceláře sebejistě 
nakráčí John Bristow s neu-
věřitelnou historkou. Vyprá-
ví o své sestře, slavné modelce s přezdívkou 
Kukačka, která před pár měsíci náhle zemřela. 
Policie případ uzavřela jako sebevraždu, ale 
její bratr tomu odmítá uvěřit. Vypráví o sestři-
ně životě Strikovi a vtahuje ho do světa luxusu, 
pozlátka, milionářů a jejich milenek, příšer-
ných návrhářů i rockových hvězd. Bude Volání 
Kukačky prvním případem svérázného soukro-
mého detektiva?

To by nebylo nic neobvyklého, zajímavou 
skutečností je osobnost autora této knihy. Pod 
pseudonymem Robert Galbraith se totiž skrý-
vá nejúspěšnější autorka poslední doby J. K. 
Rowlingová. Tajemství J. K. Rowlingové skrý-
vající se za pseudonymem vyšlo najevo, když 
se list Sunday Times začal podivovat, jak mohl 
debutující autor stvořit tak skvělé dílo. „Dou-
fala jsem, že tohle tajemství udržím o trochu 

déle, protože být Ro-
bertem Galbraithem 
bylo nesmírně osvobo-
zujícím zážitkem,“ řek-
la Rowlingová. „Bylo 
skvělé publikovat bez 
mediálního poprasku 
nebo očekávání, a byla 
to čistá radost dostat 
zpětnou vazbu pod ji-
ným jménem,“ dodala. 
Bylo to pro ni jisté za-
dostiučinění, hodno-
cení jejího předešlého 
románu Prázdné místo 
byla ovlivněna antipa-
tiemi některých kritiků, 
v případě Volání ku-
kačky se ale ukázalo, 
že Rowlingová umí 
psát velmi dobře. První 

recenze, kdy ještě kritici neměli tušení o sku-
tečné identitě autora, vyznívaly velice nadšeně 
a pozitivně.

Autorka umí čtenáře připoutat ke knize – 
Rowlingová je jako vždy nejsilnější ve věro-
hodné drobnokresbě charakterů – od hlavních 
postav po ty zcela okrajové. Děj je stavěn na 
propracovaných dialozích, autorka čtenáře 
provádí po nejvyšších patrech britské společ-
nosti a obratně odhaluje jejich temné stránky. 
V závěru dojde i na několik detektivnímu žán-
ru poplatných dějových zvratů a překvapení, 
které ale nejsou nijak samoúčelná a přispívají 
k celkové gradaci příběhu.

Poznámka na závěr – Rowlingová má již 
dopsaný druhý díl a začíná pracovat na třetím. 
Městská knihovna počítá s tím, že je zařadí do 
svého knihovního fondu.

Beletrie
G. Orwell: Farma zvířat; K. Čapek: Povídky 

z jedné a druhé kapsy; 
P. Taylor: Doktore, ba-
cha na ženský! P. Tay-
lor: Doktore, to je ale 
kotrmelec! P. Taylor: 
Doktore, to byste 
se divil! L. Kessler: 
Jatka na řece Odon; 
H.Nowak: Zabiják 
mráz; J. Cimický: Pr-
chající stín; J. Cimic-
ký: Srdce a skalpel.

Detektivní romány
J. Patterson: Devátý soud; J. Patterson: Oko za 
oko; L. Adamson: Kočka v zákulisí; P. Jansa: 

Záskok za pánabo-
ha; D. Thomason: 21. 
12. – kletba jaguářího 
krále; M. H. Clarková: 

V náruči nepřítele; K. 
Slaughter: Genesis; K. 
Slaughter: Démoni.

Romány pro ženy
E. Lowell: Stříbrná hladina; N. Roberts: Zá-
kon přitažlivosti; N. Roberts: Ohnivý sou-
mrak; L. Walden: Ohnivá laguna; B.Taylor 

Bradford: Příliš silné 
pouto; J. Kuťák: Ko-
nec hada; L. Carlyle: 
Příliš svůdná vdova; 
B. Cartland: Netušená 
láska; J. Plaidy: Ne-
jistá koruna; J. Plaidy: 
Travička Kateřina; 
J.Plaidy: Královna 
Kateřina; J. McNau-
ght: Něžný triumf; B. 
Small: Bianca. Dcery 
obchodníka s hedvá-
bím. E. Lowell: Oheň 

a déšť; A. Quick: Jako 
rtuť; A. Quick: Ztracená noc; J. Deveraux: Za 
svitu měsíce. Cyklus Edilean.

Kalendář výročí
Pirner Maxmilián (* 13. 2. 1854 † 2. 4. 1924), 
malíř. Jeden z představitelů pozdního evrop-
ského romantismu. Značné chvíle trávil na 
Kokořínsku, zvláště v Boudecké rokli a Jes-
třebici.
Pecháček Vladimír (* 3. 4. 1909 Přeštice † 24. 
8. 1969 Praha), malíř, grafik a pedagog. Ab-
solvent Akademie výtvarných umění, zpočát-
ku se věnoval sakrální malbě „křížových cest“. 
Působil v Přerově nad Labem a na Mělnic-
ku. Zamiloval si také Kralupsko. Ateliér měl 
v Kokořínském údolí, vedle známého hostince 
U Grobiána. Tragicky zahynul, jeho malířskou 
pozůstalost předali příbuzní Městskému mu-
zeu v Kralupech nad Vltavou.
Bíza František (* 22. 11. 1849 Mšeno u Měl-
níka † 18. 4. 1904 Praha), malíř, ilustrátor 
a kreslíř. Absolvoval gymnázium v Praze, po-
tom začal se studiem medicíny, ale přestoupil 
na Akademii výtvarných umění v Praze, spolu-
pracoval mj. s časopisy Světozor, Zlatá Praha 
a Květy, ilustroval knihy pohádek a byl auto-
rem mnoha plakátů.
Cinibulk Josef Bedřich (* 18. 4. 1874 Býkev 
† 14. 7. 1944 Mšeno u Mělníka), učitel, vlasti-
vědný pracovník. Působil na několika školách 
na Mělnicku (Chlumín, Obříství, Nebužely), 
posléze ředitel měšťanské školy ve Mšeně, 

o jehož rozvoj a zvelebování se zasloužil jako 
regionální a vlastivědný pracovník i publicista. 
Sepsal dílo 50 let spolku Romanova, rodáků 
a přátel Mšena a okolí (1894 – 1944), který 
působil v hlavním městě Praze. Shromáždil 
bohatou dokumentaci o pobělohorském a prv-
ním českém exulantovi v USA Augustinu Heř-
manovi ze Mšena. Sepsal dále turistické prů-
vodce po Mšensku a Kokořínsku (jeho jméno 
nese turistický Mšenský okruh).
Šimonek Josef (* 26. 3. 1862 Stránka † 18. 4. 
1934 Lobeč), podnikatel. Vystudoval obchod-
ní akademii v Praze, od roku 1883 pracovník 
Škodových závodů v Plzni a jejich zástupce 
v Kyjevě, posléze prokurista a závodní ředi-
tel, obchodní ředitel a od roku 1914 zástup-
ce generálního ředitele ve Vídni. Zde se také 
účastnil kulturního života vídeňských Čechů. 
Po první světové válce měl velký podíl na 
vytvoření akciové společnosti ze Škodova ro-
dinného podniku, ve kterém byl až do smrti 
předsedou správní rady. V roce 1919 byl zvo-
len předsedou Hospodářské úvěrní banky pro 
Čechy, kterou spojil s Českou průmyslovou 
bankou. Šimonkovo jméno nesly Podpůrný 
fond pro dělníky a Podpůrný fond pro úřední-
ky. Předsedal rovněž Svazu čs. průmyslníků, 
byl senátorem za agrární stranu a předsedou 
průmyslové sekce Čs. akademie zemědělské. 
Patřil mezi přední české průmyslové, obchod-
ní a finanční manažery. 

tip na dobrou knihu

Nové knihy 
v Městské knihovně
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KAM ZA KULTUROU
duben 2014

Mělnické kulturní centrum, o. p. s. 
Masarykův kulturní dům U Sadů 323, 
271 01 Mělník T+420 315 622 612 info@
mekuc.cz www.mekuc.cz; předprodej 
vstupenek na kulturní pořady začíná 1 
měsíc před představením, otevřeno po, 
st 8–12, 13–17 h, čt 8–12, 13–16 h. Vstu-
penky nezamlouváme.

2. st 19,30 h MARTA KLOUČKOVÁ „JAZZ 
PROJECT“ – koncert mladé jazzové zpěvačky 
se sametovým vokálem a zajímavým soul-jaz-
zovým feelingem.
4. pá 16 h NOC S ANDERSENEM • SNĚHO-
VÁ KRÁLOVNA – divadelní představení na 
motivy světoznámé pohádky Hanse Christiana 
Andersena. Hrají členové divadelního spolku 
Kejklíř.
5. so 19,30 h XINDL X – ČECHÁČEK S KY-
TAROU NA TURNÉ – koncert českého zpěvá-
ka, který svým repertoárem zasahuje do mnoha 
hudebních žánrů - hip-hopu s folkem, jazzu, 
bluesu a dalších.
7. po 17,30 h BAUHAUS: UMĚLECKO-HIS-
TORICKÁ ŠKOLA DESIGNU – přednáška z 
cyklu „O umění“ Mgr. Čeňka Hlavatého, ředi-
tele ZUŠ Mšeno.
8. út 17 h HODINKA S PEGASEM – poetic-
ký večer s autorským čtením členů Literárního 
klubu Pegas z Mělníka. Na kytaru hraje a zpívá 
Marian Kořínek.
8. út 17 – 20 h KURZ PLETENÍ Z PEDIGU 
pod odborným vedením lektorky Blanky Kočiš-
ové. Je nutné se předem přihlásit na lesnerova@
mekuc.cz nebo tel. číslo 606 613 406.
9. st 19,30 h POSTEL aneb ŽIVOT NENÍ PRO 
DĚTI – představení v rámci přehlídky Divadel-
ní večery Vladimíra Dědka. Hrají členové diva-
delního souboru Nová generace Lázně Toušeň.
10. čt 9,30 h TŘI ZLATÉ VLASY DĚDA VŠE-
VĚDA – divadelní inscenace známého příběhu 
o Plaváčkovi ve zpracování plném překvapení, 
které publikum rozesměje a rozezpívá.
13. ne 17 h TANEČNÍ ODPOLEDNE – hudeb-
ní pořad pro milovníky tance. Hraje kapela Bo-
nus pod vedením Pavla Pilaře.
14. po 18 h KREV A PÍSEK FILIPÍN – cesto-
pisná přednáška Saši Ryvolové o ostrovech pl-
ných činných sopek, bílých pláží a vyhlášených 
potápěčských lokalit.
15. út 17 – 20 h KURZ VELIKONOČNÍHO 
ARANŽOVÁNÍ – tradiční velikonoční work-
shop s lektorkami ze Středního odborného uči-
liště v Liběchově.  Zájemci se mohou hlásit na 
lesnerova@mekuc.cz nebo na tel. 606 613 406.
16. st 15,30 h TRDLOVAČKA S TANCOVAČ-
KOU – hudební pořad s tancem kapely Tanco-
vačka pod vedením Standy Tatara.
23. st 16,30 h MISTROVA PALETA – slavnost-
ní vernisáž výstavy prací žáků výtvarného obo-
ru Základní umělecké školy Mělník.
24. čt 19,30 SOPRANO KONCERT – koncert 
operní pěvkyně Jany Štěrbové, který je konci-
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pován jako hudební procházka třemi různými 
žánry - operou, operetou a muzikálem.
25. pá 19,30 h KRÁLOVA ŘEČ – Divadlo pod 
Palmovkou uvádí divadelní inscenaci známého 
příběhu o svérázném královském logopedovi, 
který se pokusí vyléčit britského krále potýkají-
cího se s koktáním. Tato emotivně silná tragiko-
medie je inspirována skutečnými událostmi.  
27. ne 15 h KOCOUR V BOTÁCH aneb 
ANČA, BUBNUJ! Inscenace klasické fran-
couzské pohádky vhodná pro děti od 4 let. Hrají 
členové Divadla Elf.
29. út 9,30 h TAJEMSTVÍ STŘÍBRNÉHO 
PLÁTNA – pořad o historii filmu a jeho osob-
nostech pro žáky 5. – 9. tříd, který doplňují nej-
známější filmové melodie a stylové oblečení.
29. út 19,30 h VĚRA ŠPINAROVÁ A BAND 
ADAMA PAVLÍKA – koncert české popové a 
rockové zpěvačky v doprovodu hudební skupi-
ny jejího syna Adama Pavlíka.
30. st 9 h VEŘEJNÝ PROSTOR NA VENKO-
VĚ – 
Sdružení pro rozvoj regionu a místní akční sku-
pina Vyhlídky o. s. pořádá seminář pro odbor-
nou veřejnost, který probíhá v rámci projektu 
Učíme se filmem.
30. st 15 h TANEČNÍ REJ – absolventské před-
stavení žáků tanečního oboru ze Základní umě-
lecké školy Mělník.

PŘIPRAVUJEME NA KVĚTEN
Divadelní představení: Návštěvy u pana Gree-
na; Podivuhodné odpoledne dr. Zvonka Burke-
ho. Koncerty: Jan Burian; Los Rumberos Duo; 
Balet Praha Junior a Transitions Dance Copany; 
Huso. Vernisáž výstavy: Afrika je rodu ženské-
ho. Ostatní: nedělní pohádka pro děti; pravidel-
né pořady v knihovně; přednášky.

MĚSTSKÉ DIVADLO MLADÁ BO-
LESLAV, Palackého 263, telefon 326 
321 791, předprodej vstupenek, Husova 
214, tel./fax: 326 323 269, otevřenoo–pá 
8–11,30 h, 12,30 – 16 h, www.divadlo.cz, 
e-mail: divadlo.predprodej@cbox.cz

Velká scéna
1. út 18 h (RD1) Hana Lamková MATYLDA 
ZASAHUJE. 
2. st (M1) Oscar Wilde CANTERVILLSKÉ 
STRAŠIDLO. 

Klub seniorů ve Mšeně 
Program na duben 2014 

10. 4. (čtvrtek)

tOULKY PO PRAZE
Téma uvede Martina Hanzlová

Zváni jsou všichni zájemci
Bližší informace:  Jana Švecová – osobně v prodejně obuvi na náměstí ve Mšeně nebo 
na tel.: 315 693 005, Alena Oupická, tel.: 732 159 134, Michal Šimek, tel.: 608 718 898

3. čt (C) M. Macourek & V. Vorlíček PANE, VY 
JSTE VDOVA!
4. pá 18 h (RD2) Hana Lamková MATYLDA 
ZASAHUJE.
5. so (G) V. Katcha & J. Sibre HOSTINA 
DRAVCŮ.
7. po (M3) William Shakespeare ZKROCENÍ 
ZLÉ ŽENY.
8. út (H) Patrick Marber NA DOTEK. 
11. pá (P) Arthur Miller SMRT OBCHODNÍ-
HO CESTUJÍCÍHO – premiéra.
12. so (S) Rob Becker CAVEMAN.
14. po 9,30 h (školy) Oscar Wilde 
CANTERVILLSKÉ STRAŠIDLO.
14. po K. Mann & A. Mnouchkine MEFISTO.
15. út 18 h (RD3) A. Sannikau & Š. Olivětín 
PROLETĚT DUHOU. 
16. st (B) Arthur Miller SMRT OBCHODNÍHO 
CESTUJÍCÍHO.
17. čt (F) Jiří Brdečka LIMONÁDOVÝ JOE.
18. pá (J) Arthur Miller SMRT OBCHODNÍHO 
CESTUJÍCÍHO.
22. út 18 h (M5) Jarkovský & Vašíček 
IKAROS.
23. st 10 h (školy) a 18 h (M6) Jarkovský & 
Vašíček IKAROS.
24. čt 9,30 h (školy) Bohumil Hrabal OSTŘE 
SLEDOVANÉ VLAKY.
24. čt 18 h (D) Arthur Miller SMRT 
OBCHODNÍHO CESTUJÍCÍHO.
25. pá (K) Yasmina Reza BŮH MASAKRU.
28. po 18,30 h Wolfgang Amadeus Mozart 
KOUZELNÁ FLÉTNA.
29. út (E1) Brandon Thomas: CHARLEYOVA 
TETA.

POjďTe s náMi 
PřivíTAT jARO!
Okrašlovací spolek pro Mšeno a okolí ve spo-
lupráci s Regionálním muzeem Mělník v ne-
děli 13. dubna 2014 pořádá VÍTÁNÍ 
JARA.

Společně vyneseme Moranu – symbol zimy 
ven z města, od mělnických muzejnic se dozví-
me o dávných zvycích, zahrajeme si zábavné 
hry a opečeme špekáčky.
Kdy a kde se sejdeme? Ve 14 hodin u kostela 
sv. Martina ve Mšeně.



Mělnicko – Mělnické stanoviště je už třinácté 
z celkového počtu výjezdových základen stře-
dočeské záchranné služby, kde jezdí sanitní 
vozy v systému rendez-vous. Lékař záchranné 
služby bude u pacientů z Mělnicka dříve než 
kdy jindy. Doveze ho tam Bedřich. Právě tak 
říkají mělničtí záchranáři svému novému kole-
govi, automobilu Škoda Yeti, který bude v re-
gionu sloužit v rámci nově zavedeného sys-
tému rendez-vous. Dostali ho totiž v prvním 
březnovém dni, na svátek Bedřicha. Od té doby 
byl vůz až do slavnostního zahájení systému ve 
zkušebním provozu.

Podle ředitele Zdravotnické záchranné 
služby Středočeského kraje Martina Houdka 
se díky systému rendez-vous na Mělnicku 
zlepší dostupnost přednemocniční neodklad-
né péče. „Lékař ve voze rendez-vous stihne 
během dne vyjet k vyššímu počtu pacientů 
než v klasickém sanitním voze. Díky tomu, že 
se pohybuje v samostatném voze s řidičem, 
nemusí se vázat na posádku ve velké sanit-
ce nebo se k ní může naopak při závažných 
případech přidat,“ konstatoval ředitel středo-
české záchranky a dodal, že ačkoli při svém 
příchodu na záchranku před pěti lety o kvali-
tách systému přesvědčen nebyl, rychle změnil 
názor. „Myslel jsem si, že je využitelný jen ve 
větších městech a aglomeracích, ale skutečně 
se nám systém rendez-vous velice osvědčil na 
území celého Středočeského kraje.“

Spuštění nového systému přivítal i primář 
mělnické záchranné služby Zdeněk Tlustý, kte-
rý nový vůz zároveň pokřtil. „Lékař byl do této 
doby vázán na velké auto a pacienta kvůli tomu 
musel doprovázet až do nemocnice, i když to 
mnohdy nebylo nutné. Nyní na místě vyřeší, co 
bude třeba, a pak může hned přejet k dalšímu 
pacientovi,“ vysvětlil primář s tím, že v regi-
onu jsou ve službě vždy dva lékaři, jeden na 
mělnické stanici a druhý v Neratovicích, kde 
bude zatím stále vázán na velký sanitní vůz.

Posádku osobního vozu rendez-vous tvoří 
vždy lékař záchranné služby a řidič záchra-
nář. „Podle charakteru obtíží pacienta vysílá 
operátorka vůz rendez-vous s lékařem, sanitní 
vůz se záchranářem nebo oba najednou, a to ze 
stejného nebo z různých stanovišť. Vždy záleží 

Bedřich zajistí mělnickým záchranářům rychlejší zásahy u pacientů

ZDAtNý NOVý POMOCNÍK

ního stavu ho pak může ponechat na místě, 
nebo předat posádce sanity k transportu do ne-
mocnice.

„V případě závažného ohrožení zdraví pa-
cienta do nemocnice doprovází lékař. Přípa-
dů, kdy lékař musí doprovázet pacienta až do 
nemocnice, je však méně než dvacet procent. 
Po zavedení nového systému může lékař hned 
po zaléčení pacienta vyjet k jinému případu,“ 
popsala běžný zásah mluvčí záchranky Tereza 
Vojtová.

Mělnické stanoviště je už třinácté z celko-
vého počtu výjezdových základen středočeské 
záchranné služby, kde jezdí sanitní vozy v sys-
tému rendez-vous. Rendez – vous systém fun-
guje vedle Mělníka také na stanovištích stře-
dočeské záchranné služby v Příbrami, Vlašimi, 
Zbraslavicích a nově v Brandýse nad Labem, 
Benešově, Říčanech a v Berouně, Kolíně, Kut-
né Hoře, Hostivici, v Mladé Boleslavi a Klad-
ně. A brzy by se měli podle Martina Houdka 
dočkat i záchranáři v dalších dvou okresech. 

„Uvažujeme ještě o Nymburku a Rakovní-
ku, kde lékaři jezdí ve velkém voze, jako tomu 
bylo donedávna v Mělníku,“ uvedl ředitel zá-
chranky a na závěr doplnil, že vozy rendez-
vous loni v kraji zasahovaly u více než třiadva-
ceti tisíc případů.

Jiří Říha, Mělnický deník

na operačním středisku, které výzvy pacientů 
vyhodnocuje,“ připomněl Zdeněk Tlustý.

Lékař vždy pacienta ošetří a podle zdravot-
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Naše malé městečko Mšeno má ve svých or-
ganizacích, zřizovaných městem, šikovné ředi-
telky a ředitele. Mám na mysli mateřskou škol-
ku, základní školu, uměleckou školu a Domov 
seniorů.

Všichni jejich vedoucí pracovníci jsou veli-
ce aktivní, zodpovědní, důslední a pracovití.

Chtěla bych se ale dnes věnovat Domovu 
seniorů ve Mšeně a jeho ředitelce. Mluvím 
nyní jménem seniorů a hlavně jménem „stu-
dentů“ U3V,což je Univerzita třetího věku. 
Co to vůbec je, ta U3V? Pokusím se přiblížit 
tuto zkratku.

Lidé se dožívají důchodového věku v dobré 
fyzické kondici a jsou schopni se dále podílet 
na společenském dění. Udržení kondice však 
vyžaduje aktivní a činorodý přístup k životu. 
Jedním ze způsobů je i vzdělávání, které se 
pro seniory stává prostředkem pro hledání 

cesty a způsobu pro poznávání možností vý-
hod každodenního života. Je chápané jako ži-
votní hodnota sama o sobě, jedna z možností 
„dobra“ v životě, požitek ducha, který může 
a má být přístupný všem.

U3V poskytuje osobám v pozdějším věku 
všeobecné, zájmové a neprofesionální vzdě-
lávání na vysokoškolské úrovni. Celkově je 
v ČR organizováno více než 700 různých 
vzdělávacích programů a touto formou studuje 
přes 38 000 seniorských studentů.

Virtuální U3V umožňuje přístup k vysoko-
školskému zájmovému studiu všem seniorům 
v rámci celé ČR bez rozdílu místa bydliště, 
čímž poskytuje rovné příležitosti všem senio-
rům, a představuje tak novou moderní alterna-
tivu ke klasické presenční přednáškové výuce 
U3V. Je založena na využití nových komuni-
kačních technologiích a internetu.

Šikovné ředitelky a ředitelé v našem městě

JSOU NA SVÉM MÍSTĚ

SOKOLSKÉ STŘÍPKY
Volejbalová liga
V polovině února jsme absolvovali poslední 
turnaj Zimní volejbalové ligy v Neratovicích. 
I když se nám v této poslední části moc neda-
řilo a obsadili jsme druhé místo, tak při celko-
vém součtu, asi o 20 bodů, jsme znovu obhájili 
první místo.

Filmový festival
Letošní filmový festival EXPEDIČNÍ KAME-
RA se v mšenské sokolovně konal 15. břez-
na. Mezi filmy se nejvíc líbily tyto 4 snímky: 
Honnold, kde jeden mladík vylezl bez jištění 3 
stěny v Yosemitech během 18 hodin; Autana, 
kde se trojice horolezců chystá uskutečnit pr-
vovýstup na stolovou horu Amazonie, ale ještě 
předtím je čeká cesta pralesem. Down the line 
a představení  canyoningu, při kterém dva mla-
dí lidé slézají kaňony řek v okolí Vancouveru. 
Pygmejové – děti džungle vypráví o životě 
a zvycích nejmenších lidí planety. Tento festi-
val navštívilo kolem 50 diváků a už se může-
me těšit na zimní verzi tohoto festivalu SNOW 
FILM FEST, který bude v listopadu.

A takovou možnost nabídla všem seniorům 
v místě a okolí DSM p. o. jako organizátor vý-
uky ředitelka Domova, paní Mgr. et. Bc. Blan-
ka Dvorščíková. Její snaha již byla korunována 
po prvních třech letech úspěšným zakončením 
studia U3V 4 seniorskými studentkami. V sou-
časné době studuje v DSM Mšeno tuto univer-
zitu 9 uchazečů.

Jménem nás všech, které toto studium absol-
vovaly a současně studují, chci ředitelce DSM 
poděkovat. Poděkovat za možnost se vzdělá-
vat i ve vyšším věku, poděkovat za možnost 
se setkávat jako běžní studenti ve školách, 
poděkovat za milou atmosféru a pochopení. 
Proto říkám, šikovní ředitelé! Měli bychom si 
práce všech ředitelů v našich zařízeních vážit, 
vytvářet jim dobré podmínky pro jejich práci 
a poděkovat jim.

Proto říkám: paní Trunková, paní Svobodo-
vá, paní Dvorščíková, pane Hlavatý, děkuje-
me, že jste!

Marie Štráchalová

TJ Sokol Mšeno  ve spolupráci s MěÚ Mšeno 
pořádají akci

UKLIĎME SVĚt!
Den Země oslavíme v neděli 27. 4. 2014 úklidem 
přírody! Zapojte se s námi do celosvětové akce  
a pomozte přírodě kolem nás, a tím i sobě!

Sraz v 10 hodin na hřišti v Debři. 
Na závěr akce proběhne opékání vuřtů v areálu hospůdky Romanov.

Budeme uklízet odpadky v okolní přírodě. Pytle na odpad budou zajištěny. 
Doporučujeme pracovní rukavice, případně „napichovač“ odpadků,  

světlé nebo přímo reflexní oblečení (práce kolem silnice).

TJ Sokol Mšeno pořádá

Průvod a pálení 
čarodejnic

ve středu 30. 4. 2014
Sraz malých i velkých čarodějů  

v 17 h před sokolovnou, 
následovat bude průvod 

po náměstí. 
Za sokolovnou budou pro děti 

připraveny různé soutěže, 
ocenění nejhezčích čarodějnic 

a čarodějů a oheň 
na opékání vuřtů.
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